

## SINOPSIS KURSUS KOKURIKULUM

BIL	KOD KURSUS	KURSUS	SINOPSIS
1	HBU111	Kesatria Negara 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai tingkahlaku, sahsiah, kepimpinan dan adab berkomunikasi melalui pelajaran komponen disiplin iaitu kawad kaki pasukan beruniform. Pelajar seterusnya diberi input kenegeraan dan kerohanian bagi menerapkan sifat patriotisme dan pembentukan akhlak. Aspek kecergasan fizikal diberi melalui latihan jasmani.
2.	HBU121	Kesatria Negara 2	Kursus ini merangkumi empat komponen, iaitu disiplin seni mempertahankan diri (Tempur Tanpa Senjata) patriotisme, kerohanian dan rekreasi. Kursus ini juga memperkenalkan pelajar kepada asas ikhtiar hidup.
3.	HBU131	Kesatria Negara 3	Kursus ini adalah lanjutan kepada pelajaran kemahiran Tempur Tanpa Senjata,sukan air,rekreasi,ikhtiar hidup dan tambahan kepada tahap kecergasan mental dan fizikal. Selain itu, pelajar juga diterapkan dengan kemahiran berkomunikasi, berfikir secara kreatif dan semangat kerja berpasukan.
4.	HBU141	Kesatria Negara 4	Kursus ini adalah lanjutan kepada pelajaran kemahiran kawad tongkat, pengurusan aktiviti dan tambahan kepada ilmu kompenen Kesatria (KN- Kesatria Negara, BB– Brass Band, KB- Kesatria Bomba, KK- Kesatria Kembara) dan peningkatan tahap keyakinan diri. Selain itu, pelajar juga diterapkan dengan kemahiran berkomunikasi, pengurusan diri dan semangat kerja berpasukan.
5.	HBU151	Kesatria Negara 5	Kursus ini adalah lanjutan kepada pelajaran kemahiran kawad tongkat, pengurusan aktiviti dan tambahan kepada ilmu kompenen Kesatria (KN- Kesatria Negara, BB– Brass Band, KB- Kesatria Bomba, KK- Kesatria Kembara) dan peningkatan tahap keyakinan diri. Selain itu, pelajar juga diterapkan dengan kemahiran berkomunikasi, pengurusan diri dan semangat kerja berpasukan.
6.	HBU112	Pertahanan Awam 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai fungsi, tugas dan tanggungjawab apabila berlakunya sesuatu keadaan kecemasan. Turut diuraikan ialah kaedah dalam bantuan kecemasan serta teknik dan prosedur untuk menguruskan mangsa serta mewujudkan individu yang berkebolehan dalam kemahiran pertolongan cemas.
7.	HBU122	Pertahanan Awam 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai tatacara penggunaan peralatan –peralatan dalam tugas menyelamatkan, kebakaran dan kecemasan. Turut diuraikan ialah peringkat pengurusan kecemasan dan mengendalikan bencana. Pelajar dilengkapi dengan ilmu Pertahanan Awam dari segi teori dan praktikal agar berdisiplin, berwibawa, berpengetahuan dan berkebolehan menganalisa dalam pelbagai bidang.
8.	HBU132	Pertahanan Awam 3	Meningkatkan kemahiran kepada pelajar-pelajar dan berkebolehan mengaplikasikan kemahiran ilmu kepada diri,

			organisasi, masyarakat dan negara. Turut dihuraikan ialah kaedah pengurusan kecemasan dan bencana serta ,mempunyai daya juang dan daya saing yang tinggi, 2atriotic dan sentiasa bersiap sedia untuk menyumbang tenaga dan bakti kepada masyarakat dan negara khususnya dalam menghadapi sebarang bentuk bencana.
9.	HBU142	Pertahanan Awam 4	Meningkatkan kemahiran kepada pelajar-pelajar dan berkebolehan mengaplikasikan kemahiran ilmu kepada diri, organisasi, masyarakat dan negara. Turut dihuraikan ialah latihan-latihan dan kaedah pengurusan kecemasan dan bencana serta ,mempunyai kebolehan dan sentiasa bersiap sedia untuk menyumbang tenaga dan bakti kepada masyarakat dan negara khususnya dalam menghadapi sebarang bentuk bencana.
10	HBU152	Pertahanan Awam 5	Meningkatkan kemahiran pelajar-pelajar agar berkebolehan untuk mengaplikasikan kemahiran ilmu Pertahanan Awam untuk diri, organisasi, masyarakat dan negara. Kursus ini memasukan elemen kejurulatihan, kaedah pengurusan krisis, etiket dan protokol seorang Pegawai Pertahanan Awam ia memupuk kebolehan anggota agar sentiasa bersiap sedia untuk berbakti kepada masyarakat dan negara khususnya dalam menghadapi sebarang bentuk situasi bencana.
11	HBU115	Kesatria Kembara 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai kegiatan luar dan aktiviti rekreasi. Kursus ini menekankan aspek pembangunan insan yang seimbang melalui komponen rekreasi , keyakinan diri dan disiplin.
12	HBU125	Kesatria Kembara 2	Kursus ini mendedahkan pelajar kepada lanjutan mengenai kegiatan luar dan aktiviti rekreasi yang telah dipelajari pada semester 1. Kursus ini melahirkan pelajar yang mempunyai keseimbangan dari segi fizikal, sahsiah, mental, keterampilan dan disiplin.
13	HBU135	Kesatria Kembara 3	Kursus ini dapat melahirkan pelajar-pelajar yang berkemampuan untuk mengurus, mengendali dan melaksanakan aktiviti berbentuk rekreasi dengan lebih bersistematik.
14	HBU116	Brass Band 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai asas muzik/alatan muzik seterusnya menekankan kerjasama ahli, tingkahlaku, sahsiah rupa diri, kepimpinan dan asas penyatuan sebuah pasukan pancaragam.
15	HBU126	Brass Band 2	Kursus ini mengukuhkan pengetahuan pelajar bermain alat muzik pancaragam. Seterusnya memperkenalkan pergerakan dalam kumpulan, kerjasama ahli, kawad pancaragam serta asas persembahan sebuah pasukan pancaragam.
16	HBU136	Brass Band 3	Kursus ini akan meningkatkan serta mengukuhkan pengetahuan pelajar dalam kemahiran bermain Muzik,seterusnya pelajar juga berupaya merancang serta mengatur bentuk pergerakan pasukan pancaragam dalam membuat sesuatu persembahan dan dapat mengukuhkan lagi seminar kerjasama dalam pasukan.
17	HBU117	Bulan Sabit Merah 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang prinsip-prinsip pertolongan cemas asas termasuk penilaian terhadap pesakit dan kaedah-kaedah pengurusan

			kecemasan, langkah-langkah keselamatan dan pencegahan terhadap kemalangan di rumah dan di tempat kerja (kemalangan industri). Para pelajar juga akan berpeluang mengaplikasikan latihan praktikal mengendalikan keadaan kecemasan kepada diri sendiri dan keluarga serta masyarakat.
18	HBU127	Bulan Sabit Merah 2	Kursus ini diperkenalkan kepada pelajar mengenai pengetahuan Pendidikan Palang Merah / Bulan Sabit Merah & Undang-Undang Kemanusiaan Antarabangsa. Kursus ini juga memberi pengetahuan mengenai amalan Gaya Hidup Sihat dan memberi peluang mengaplikasikan pendidikan kesihatan yang bersesuaian sebagai langkah pencegahan penyakit samada penyakit berjangkit atau penyakit tidak berjangkit.
19	HBU137	Bulan Sabit Merah 3	Kursus ini diperkenalkan kepada pelajar berkenaan pengetahuan dan kemahiran pertolongan cemas lanjutan termasuk cekap mengendalikan Cardiopulmonary Resuscitation dan pengurusan mangsa tercekik. Para pelajar juga diberi peluang mengaplikasikan kemahiran menyelesaikan masalah dan kemahiran siantifik semasa mengendalikan kes-kes kecederaan dan kes perubatan kecemasan.
20	HBU147	Bulan Sabit Merah 4	Kursus ini diperkenalkan kepada pelajar mengenai pengetahuan dan kemahiran bantuan bencana dan operasi menyelamatkan (BBOM) termasuk mengendalikan dan menguruskan keperluan harian manusia, menyelamatkan mangsa dan memberi bantuan pemulihan akibat daripada kejadian bencana.
21	HBU157	Bulan Sabit Merah 5	Kursus ini diperkenalkan kepada pelajar berkenaan pengurusan maklumat berkaitan undang-undang, pentadbiran dan pengurusan yang digunapakai oleh Bulan Sabit Merah Malaysia (BSSM). Disamping itu, para pelajar juga diberi peluang mengaplikasikan pengetahuan dan kemahiran mengajar terutama subjek / topik berkaitan Bulan Sabit Merah Malaysia (BSMM) serta melakukan penilaian atas keberkesanan latihan yang membolehkan para peserta dipertauliahkan sebagai Jurulatih Bulan Sabit Merah Malaysia (BSMM).
22	HBU118	Siswa Bomba Bantuan 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab anggota Bomba dan Penyelamat di negara ini. Turut diuraikan ialah jenis-jenis kecemasan dan kebakaran yang mungkin boleh berlaku serta peralatan kebombaanan untuk menguruskan kebakaran.
23	HBU128	Siswa Bomba Bantuan 2	Kursus ini menghuraikan tentang teknik menyelamatkan sekiranya berlaku kecemasan dan Kebakaran. Pelajar juga diberi pengetahuan berkenaan latihan kawad operasi bomba dan peralatan. Turut diuraikan ialah jenis-jenis kawalan keselamatan kebakaran yang perlu ada bagi sesebuah premis.
24	HBU138	Siswa Bomba Bantuan 3	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang Akta Kebombaanan dan Penyelamat yang digunapakai di dalam pengurusan organisasi dan keselamatan kebakaran. Turut diuraikan ialah jenis-jenis kawalan keselamatan

			kebakaran yang perlu ada bagi sesebuah premis semasa berlakunya kebakaran.
25	HBU148	Siswa Bomba Bantuan 4	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab anggota Bomba dan Penyelamat di negara ini. Turut diterangkan tentang perundangan Jabatan bomba disamping operasi kebombaannya dan penyelamatan. Pelajar akan diberi pendedahan berkaitan teknik penggunaan tali penyelamatan, mencari dan menyelamatkan (SAR) serta latihan kecergasan kebombaannya.
26	HBU158	Siswa Bomba Bantuan 5	Kursus ini menerangkan kepada pelajar tentang lanjutan perundangan kebombaannya serta fungsi organisasi Sistem Pengurusan Bencana. Pelajar juga diterapkan ilmu berkaitan kebakaran serta sistem pengurusan bencana. Turut membincangkan piawai prosedur operasi ke arah pentauliahan ke arah Siswa Bomba Bantuan.
27	ROT111	PALAPES (Darat) 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab sebagai askar laskar di dalam Kor Askar Wataniah. Pelajar seterusnya diberi pendedahan tentang penggunaan senjata Colt M 16 dan taktik asas dalam PMI. Pelajar seterusnya diberi input kepimpinan dan asas berkomunikasi melalui komponen disiplin iaitu kawad serta kerjasama di dalam kumpulan. Aspek kecergasan fizikal diberi melalui latihan jasmani.
28	ROT121	PALAPES (Darat) 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang peranan dan tugas sebagai Ketua Seksyen di dalam Askar Wataniah. Pelajar juga diberi pendedahan tentang penggunaan senjata M203 40mm Grenade Launcher dan LMG 7.62mm. Pelajar seterusnya diberi input tentang taktik Peperangan Konvensional di dalam fasa ofensif iaitu mara dan serangan. Manakala aspek kepimpinan di beri penerapan di dalam komponen disiplin kawad senjata serta aktiviti latihan di dalam kumpulan. Aspek peningkatan kecergasan fizikal diberi melalui latihan fizikal.
29	ROT131	PALAPES (Darat) 3	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang peranan dan tugas sebagai Ketua Platun di dalam Askar Wataniah. Pelajar juga diberi pendedahan tentang penggunaan senjata bantuan MGKA 7.62mm dan Mortar 60mm. Pelajar seterusnya diberi input tentang taktik Peperangan Konvensional di dalam fasa defensif iaitu pertahanan dan pengunduran. Manakala aspek kepimpinan di beri penerapan di dalam komponen disiplin kawad pedang serta aktiviti latihan di dalam kumpulan.
30	ROT141	PALAPES (Darat) 4	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang peranan dan tugas sebagai Ketua Platun di dalam Askar Wataniah dalam fasa peperangan selain dari Peperangan Konvensional. Pelajar juga diberi pendedahan tentang penggunaan senjata bantuan anti kereta kebal. Pelajar seterusnya diberi input tentang taktik asas <i>Operation Other Than War (OOTW)</i> , Asas Peperangan di Kawasan Terbina, Asas Peperangan Nuklear dan Asas Operasi Unit Kecil. <i>Operation Other Than War (OOTW)</i> , Asas Peperangan di Kawasan Terbina, Asas Peperangan Nuklear dan Asas Operasi Unit Kecil. Manakala aspek kepimpinan di beri

			penerapan di dalam komponen disiplin kawad pedang serta aktiviti latihan di dalam kumpulan.
31	ROT151	PALAPES (Darat) 5	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang dokumentasi seorang Pegawai Askar Wataniah dan tatacara melapor diri ke pasukan Askar Wataniah setelah ditauliahkan. Pelajar juga diberi pemahaman dan mempelajari Kawad Perbarisan Pentauliahkan Pegawai Kadet Palapes.
32	ROL111	PALAPES (Laut) 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab sebagai askar di dalam Tentera Laut. Pelajar seterusnya diberi input kepimpinan dan asas berkomunikasi melalui komponen disiplin iaitu kawad serta kerjasama di dalam kumpulan. Aspek kecergasan fizikal diberi melalui latihan jasmani.
33	ROL121	PALAPES (Laut) 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab sebagai askar di dalam Tentera Laut. Pelajar seterusnya diberi input kepimpinan dan asas berkomunikasi melalui komponen disiplin iaitu kawad serta kerjasama di dalam kumpulan. Aspek kecergasan fizikal diberi melalui latihan jasmani. Manakala aspek kepimpinan di beri penerapan di dalam komponen disiplin kawad senjata serta aktiviti latihan di dalam kumpulan. Aspek peningkatan kecergasan fizikal diberi melalui latihan fizikal.
34	ROL131	PALAPES (Laut) 3	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang tugas dan tanggungjawab sebagai askar di dalam Tentera Laut. Pelajar seterusnya diberi input kepimpinan dan asas berkomunikasi melalui komponen disiplin iaitu kawad serta kerjasama di dalam kumpulan. Aspek kecergasan fizikal diberi melalui latihan jasmani.. Pelajar seterusnya diberi input tentang taktik Peperangan Konvensional di dalam fasa defensif iaitu pertahanan dan pengunduran. Manakala aspek kepimpinan di beri penerapan di dalam komponen disiplin kawad pedang serta aktiviti latihan di dalam kumpulan.
35	ROU111	PALAPES (Udara) 1	Kursus di peringkat ini adalah bagi memperkenalkan pelajar kepada latihan asas ketenteraan di mana seseorang Pegawai Kadet PALAPES Udara akan dibentuk daripada seorang awam kepada seorang anggota tentera sukarela yang terlatih dari segi Kawad, Sejarah Tentera, Latihan Jasmani, Senjata, Medan, Etika Ketenteraan dan Pendidikan Islam.
36	ROU121	PALAPES (Udara) 2	Kursus di peringkat ini adalah bagi memperkenalkan pelajar kepada latihan asas ketenteraan di mana seseorang Pegawai Kadet PALAPES Udara akan dibentuk daripada seorang awam kepada seorang anggota tentera sukarela yang terlatih dari segi Kawad, Sejarah Tentera, Latihan Jasmani, Senjata, Medan, Etika Ketenteraan dan Pendidikan Islam.
37	ROU131	PALAPES (Udara) 3	Kursus di peringkat ini adalah bagi memperkenalkan pelajar kepada latihan asas ketenteraan di mana seseorang Pegawai Kadet PALAPES Udara akan dibentuk daripada seorang awam kepada seorang anggota tentera sukarela yang terlatih dari segi Kawad, Sejarah Tentera, Latihan

			Jasmani, Senjata, Medan, Etika Ketenteraan dan Pendidikan Islam.
38	ROU141	PALAPES (Udara) 4	Kursus di peringkat ini adalah bagi memperkenalkan pelajar kepada latihan asas ketenteraan di mana seseorang Pegawai Kadet PALAPES Udara akan dibentuk daripada seorang awam kepada seorang anggota tentera sukarela yang terlatih dari segi Kawad, Sejarah Tentera, Latihan Jasmani, Senjata, Medan, Etika Ketenteraan dan Pendidikan Islam.
39	ROU151	PALAPES (Udara) 5	Kursus di peringkat ini adalah bagi memperkenalkan pelajar kepada latihan asas ketenteraan di mana seseorang Pegawai Kadet PALAPES Udara akan dibentuk daripada seorang awam kepada seorang anggota tentera sukarela yang terlatih dari segi Kawad, Sejarah Tentera, Latihan Jasmani, Senjata, Medan, Etika Ketenteraan dan Pendidikan Islam.
40	PDM111	Sukarelawan Polis (SUKSIS) 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai pengenalan tentang organisasi PDRM dan undang-undang yang berkaitan dengan kepolisan dan keselamatan negara. Pelajar akan diterapkan dengan disiplin, siasah diri, adab berkomunikasi dan patuh kepada perintah/arahan pemimpin melalui kawat tangan dan seni mempertahankan diri (SMD).
41	PDM121	Sukarelawan Polis (SUKSIS) 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar mengenai undang-undang yang digunapakai dalam penugasan PDRM bagi memastikan keamanan negara terpelihara. Pelajar juga diajar untuk menggunakan senjatapi Rev. 38 spl. supaya boleh memantapkan lagi keyakinan diri dalam masa yang sama menimbulkan semangat keberanian yang tinggi. Selain itu latihan intensif Pasukan Gerakan Am dapat membentuk tingkahlaku, sahsiah, kepimpinan dan nilai-nilai berkomunikasi yang berkesan dan tepat kearah pembentukkan ciri-ciri kepolisan yang unggul.
42	PDM131	Sukarelawan Polis (SUKSIS) 3	Kursus ini merupakan lanjutan kepada kursus PDM 121. Pelajar akan di dedahkan dengan lanjutan akta berkaitan tugas PDRM serta teknik mempertahankan diri. Selain itu pelajar diperkenalkan dengan data teknik serta pengendalian senjatapi Colt M-16 dan undang-undang yang berkaitan dengan senjata. Pelajar berpeluang membangunkan kebolehan melakukan pertolongan cemas, sahsiah, bakat kepimpinan, nilai-nilai murni, adab berkomunikasi dalam latihan asas pertolongan cemas.
43	PDM141	Sukarelawan Polis (SUKSIS) 4	Pengetahuan pelajar mengenai undang-undang Kanun Keseksaan (Akta 574) dan Kanun Prosedur Jenayah ditingkatkan dengan mempelajari seksen-seksen berkaitan disamping kaedah mengunapakai undang-undang terbabit semasa bertugas. Kemahiran mengendali senjata ditingkatkan dengan ulangkaji pelajaran Musketry Senjata Revolver .38 dan Colt M16 serta latihan kawad senjata. Di samping itu kekuatan fizikal dan mental pelajar dimantapkan dengan latihan fizikal dan latihan seni mempertahankan diri (SMD) yang berterusan. Program khidmat masyarakat pula memberi ruang untuk setiap pelajar SUKSIS untuk belajar, mendekati masyarakat

			melalui pelbagai aktiviti yang dijalankan bersama masyarakat.
44	PDM151	Sukarelawan Polis (SUKSIS) 5	Kursus ini merupakan lanjutan kepada kursus PDM 141. Dalam kursus ini, pelajar akan terus di dedahkan dengan akta-akta yang berkaitan dengan tugas PDRM serta kaedah pemakaiannya semasa penugasan. Selain itu pelajar akan di perkenalkan dengan cawangan nakotik serta peranannya disamping mempelajari komponen-komponen lain dalam pentadbiran kerajaan Malaysia. Kecergasan pelajar terus dipertingkatkan dengan latihan senaman, sukan dan mempelajari teknik-teknik baru dalam seni mempertahankan diri (SMD). Kawat senjata pula, akan melibatkan pelajaran empat dan lima manakala ulangkaji kawat senjata bertujuan memantapkan lagi keupayaan pelajar untuk berkawat. Kem tahunan yang dirangka bakal memberikan peluang kepada setiap pelajar memantapkan semua ilmu yang diperolehi dari semester 1 hinggalah 5 dalam satu persekitaran yang kondusif.
45	HSK111	Pengurusan Acara 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam pengurusan acara, ciri-ciri permainan, undang-undang, peraturan dan etika permainan serta mengaplikasi asas sains sukan dalam kehidupan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
46	HSK221	Pengurusan Acara 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk memberi pendedahan lanjutan dan terkini kepada para pelajar terhadap aspek perancangan dan pengurusan penganjuran acara. Ini juga akan menerangkan peranan dan tanggungjawab sebagai seorang pengurus acara yang professional dan dapat melaksanakan tugas dan tanggungjawab dengan penuh berkesan.
47	HSK112	Wellness 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk memberi pengetahuan, kemahiran dan pengalaman untuk kegunaan seharian hingga ke akhir hayat dari aspek kecergasan/kesihatan menyeluruh yang mengintegrasikan komponen-komponen kecergasan, fizikal, emosi, sosial dan kerohanian. Pelajar didedahkan secara teori dan praktikal di dalam aspek senaman, pemakanan, mengawal stress, teknik pergaulan yang sihat serta nilai-nilai kerohanian yang menyumbang kepada ' <b>wellness</b> ' seseorang.
48	HSK222	Wellness 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami lanjutan wellness dan nutrisi pemakanan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai jurulatih kecergasan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.

49	HSK113	Bantuan Kecelakaan Sukan 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkapkan dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami asas Pengurusan Kecelakaan Sukan serta ciri-ciri yang perlu ada sebagai "Sports First Aider". Tumpuan pembelajaran adalah menitikberatkan peranan dan tanggungjawab sebagai seorang 'Sports First Aider', pengelasan jenis kecederaan sukan, prinsip asas pencegahan kecederaan sukan dan ' <b>case study</b> '.
50	HSK223	Bantuan Kecelakaan Sukan 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkapkan dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami lanjutan Pengurusan Kecelakaan Sukan serta ciri-ciri yang perlu ada sebagai "Sports First Aider". Tumpuan pembelajaran adalah menitikberatkan peranan dan tanggungjawab sebagai seorang 'Sports First Aider', pengelasan jenis kecederaan sukan, prinsip asas pencegahan kecederaan sukan dan 'case study'.
51	HSK114	Bola Baling 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola baling termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
52	HSK224	Bola Baling 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola baling termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
53	HSK115	Bola Tampar 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola tampar termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
54	HSK225	Bola Tampar 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola tampar termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam



			pengadilan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan ' <b>academic excellent</b> ' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
55	HSK116	Bola Jaring 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola jaring termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan ' <b>academic excellent</b> ' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
56	HSK226	Bola Jaring 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola jaring termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan ' <b>academic excellent</b> ' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
57	HSK117	Bola Sepak 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Bola Sepak termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan ' <b>academic excellent</b> ' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
58	HSK227	Bola Sepak 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan Bola Sepak termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek ' <b>character building</b> ' dan ' <b>academic excellent</b> ' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
59	HSK118	Softbol 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Softbol termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan,

			pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
60	HSK228	Softbol 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan softbol termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
61	HSK119	Bola Keranjang 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Softbol termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
62	HSK229	Bola Keranjang 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola keranjang 2 termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
63	HSL111	Badminton 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan badminton, ciri-ciri permainan, undang-undang, peraturan dan etika permainan serta mengaplikasi asas sains sukan dalam hidup. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
64	HSL221	Badminton 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan badminton

			termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
65	HSL112	Tenis Meja 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan tenis meja, ciri-ciri permainan, undang-undang, peraturan dan etika permainan serta mengaplikasi asas sains sukan dalam hidup. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan,kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
66	HSL222	Tenis Meja 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan Tenis Meja termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
67	HSL113	Catur 1	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Catur termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, pengurusan acara dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, penyediaan laporan sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
68	HSL223	Catur 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan Catur termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
69	HSL114	Bola Baling	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola baling termasuk sejarah, ciri-ciri permainan,

			<p>asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, pengurusan acara dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, penyediaan laporan sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.</p>
70	HSL224	Bola Baling 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola baling 2 termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.</p>
71	HSL115	Sepak Takraw 1	<p>Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan sepak takraw asas termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.</p>
72	HSL225	Sepak Takraw 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan sepak takraw lanjutan termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.</p>
73	HSL116	Renang 1	<p>Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan renang termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian</p>
74	HSL226	Renang 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat</p>

			mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan renang 2 termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
75	HSL117	Memanah 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan memanah termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
76	HSL227	Memanah 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan memanah 2 termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
77	HSL118	Softbol 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Softbol termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
78	HSL228	Softbol 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan Softbol termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
79	HSL119	Hoki 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan hoki

			termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
80	HSL229	Hoki 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan hoki termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
81	HSM111	Ragbi 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan ragbi termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
82	HSM221	Ragbi 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan ragbi termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
83	HSM112	Olahraga 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan olahraga termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
84	HSM222	Olahraga 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan olahraga termasuk

			peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
85	HSM113	Taekwando 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan taekwando termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
86	HSM223	Taekdando 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan taekwando termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
87	HSM114	Karate-Do 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Karate-Do 1 termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
88	HSM224	Karate – Do 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan karate-do termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
89	HSM115	Rekreasi 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan rekreasi termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi

			perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
90	HSM225	Rekreasi 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan rekreasi termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan
91	HSM116	Bowling Padang 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bowling padang termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
92	HSM226	Bowling Padang 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan rekreasi termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan
93	HSM117	Tenpin Bowling 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan tenpin bowling termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
94	HSM227	Tenpin Bowling 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan rekreasi termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan



			mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan
95	HSM118	Golf 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan golf termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
96	HSM228	Golf 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan rekreasi termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
97	HSM119	Kriket 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan kriket termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
98	HSM229	Kriket 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan kriket termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
99	HSN111	Silat Olahraga 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan silat olahraga termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat

			<p>sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian</p>
100	HSN221	Silat Olahraga 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan silat olahraga termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.</p>
101	HSN112	Atlit Berprestasi Tinggi 1	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar yang terdiri dari kalangan atlet berprestasi tinggi dan sedang bergiat aktif dalam sukan yang diwakili. Pelajar akan diterapkan tambahan pengetahuan asas aspek sains sukan dan etika seorang atlet. Aspek pembentukan diri dan kecemerlangan akademik diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, sikap bekerjasama dan fokus dalam pembelajaran bersukan untuk diaplikasi dalam kehidupan seharian.</p>
102	HSN122	Atlit Berprestasi Tinggi 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar yang terdiri dari kalangan atlet berprestasi tinggi dan sedang bergiat aktif dalam sukan yang diwakili. Pelajar akan diterapkan tambahan pengetahuan lanjutan aspek sains sukan. Pelajar juga akan diberi pendedahan mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang jurulatih dan pengadil dalam sukan dari segi peranan, tanggungjawab dan etika</p>
103	HSN132	Atlit Berprestasi Tinggi 3	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar yang terdiri dari kalangan atlet berprestasi tinggi dan sedang bergiat aktif dalam sukan yang diwakili. Pelajar akan diterapkan tambahan pengetahuan lanjutan aspek kejurulatihan dan kepengadilan. Pelajar juga akan diberi pendedahan mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas sebagai pentadbir dan pemimpin sukan.</p>
104	HSN113	Futsal 1	<p>Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola kayu termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian</p>
105	HSN223	Futsal 2	<p>Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan futsal termasuk peranan, tanggungjawab dan etika. Aspek 'character</p>

			building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
106	HSN114	Bola Kayu 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan bola kayu termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian
107	HSN224	Bola Kayu 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan bola kayu termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
108	HKB111	Apresiasi Sastera 1	Kursus ini memfokuskan kepada penghayatan hasil karya (lama dan baru) dalam pelbagai genre (prosa dan puisi) berdasarkan unsur unsur pembentukan dan pembinaan sebuah karya (unsur dalaman dan luaran).
109	HKB221	Apresiasi Sastera 2	Kursus ini memfokuskan kepada penghayatan hasil karya (lama dan baru) dalam pelbagai genre (prosa dan puisi) berdasarkan unsur unsur pembentukan dan pembinaan sebuah karya (unsur dalaman dan luaran). Hubungan penciptaan karya dengan falsafah dan pemikiran orang Melayu serta tamadun bangsa. Pengaruh-pengaruh luar dalam hasil sastera rakyat dan moden (baru). Kursus ini juga memberi tumpuan kepada penciptaan karya-karya cerpen, selain memberi pendedahan dalam penulisan, sebutan kata serta pendedahan dalam penulisan, sebutan kata serta bunga-bunga bahasa.
110	HKB112	Drama 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang satu seni budaya moden Melayu berdasarkan falsafah memperluaskan dan memdalamkan skop dalam bidang seni sebagai salah satu budaya asli Melayu.  Kursus ini akan mendedahkan kepada pelajar teknik dan seni dalam drama/teater. Kursus ini juga akan mengajar kepada pelajar untuk menjadi seorang yang lebih berkeyakinan mempamerkan bakat kepada khalayak umum dan juga berkemampuan untuk mengendalikan pengurusan teater/drama dengan lebih baik lagi. Mereka juga perlu

			mengetahui kepentingan drama/teater sebagai salah satu alat untuk menyampaikan mesej kepada umum.
111	HKB222	Drama 2	<p>Kursus ini memperkenalkan dan mendedahkan pelajar berkenaan aspek-aspek dalam pengurusan produksi teater dan pementasan. Perbincangan terhadap elemen-elemen penting dalam pengurusan produksi dan pementasan teater yang akan disentuh seperti tugas &amp; tanggungjawab setiap ahli produksi, penyediaan kertas kerja, pengurusan masa, ahli produksi, Bajet, prosedur mesyuarat produksi/artistic/teknikal, promosi, persidangan akhbar, pelaksanaan latihan, lokasi pementasan, prosedur persediaan teknikal serta perjalanan sesebuah pementasan teater. Secara kesimpulannya, kursus ini akan menfokuskan kepada proses pra- produksi, produksi dan pos- produksi.</p> <p>Kursus ini merupakan satu nilai tambah kepada pembangunan diri seorang berteraskan kepada etika dan estetika kerohanian yang dapat menjelaskan kedudukan ilmu pengurusan teater dalam industri kreatif sebagai pembangunan dan keperibadian individu yang dapat disalurkan kepada mana-mana bidang berkaitan</p>
112	HKB113	Gamelan 1	Kursus ini memberi pemahaman tentang asas seni Muzik Gamelan dari aspek sejarah, peralatan, tradisi persembahan dan kategori lagu dalam gamelan. Di samping itu, pelajar dapat menguasai kemahiran asas dalam Muzik Gamelan, membaca nota angka, mengenal rentak lagu dan memahami simbol-simbol atau lambang yang digunakan dalam muzik gamelan. Kursus ini juga dapat meningkatkan kefahaman tentang Muzik Gamelan bagi memberi perkhidmatan kepada masyarakat.
113	HKB223	Gamelan 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang seni Muzik Gamelan dari aspek gubahan lagu, ciptaan lagu serta gabungan antara muzik gamelan dan muzik moden. Kursus ini juga akan mendedahkan kepada pelajar mengenai teknik-teknik bunga lagu serta meningkatkan kefahaman tentang muzik gamelan serta dapat menguasai kemahiran dalam muzik moden dan tradisional.
114	HKB114	Muzik Komersial 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas kepada sesuatu muzik melalui pemahaman melalui aspek teori dan amali. Pelajar juga akan didedahkan kepada muzik tradisional selain dari muzik-muzik Pop arus perdana.
115	HKB224	Muzik Komersial 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas kepada sesuatu muzik melalui pemahaman melalui aspek teori dan amali. Pelajar juga akan didedahkan kepada muzik tradisional selain dari muzik-muzik Pop arus perdana.
116	HKB115	Senitari & Tradisi 1	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah senitari melayu serta keunggulannya. Pelajar akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui gerak laku yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, kebaranian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat

			Pada keseluruhannya senitari bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
117	HKB225	Senitari & Tradisi 2	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah senitari melayu serta keunggulannya pelajar akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui gerak laku yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, kebaranian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat. Pada keseluruhannya senitari bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
118	HKB116	Seni Silat Cekak Malaysia 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang satu seni budaya melayu berdasarkan falsafah memperluaskan dan mendalami skop dalam bidang seni sebagai salah satu budaya asli melayu. Kursus ini akan mendedahkan kepada pelajar teknik dan seni dalam mempertahankan diri yang asas dan menentang segala amalan tahyul dan khurafat. Kursus ini juga akan mengajar kepada pelajar untuk menjadi seorang yang lebih berkeyakinan tinggi dan mempunyai rasa bertanggungjawab terhadap diri keluarga dan bangsa
119	HKB226	Seni Silat Cekak Malaysia 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang satu seni budaya melayu berdasarkan falsafah memperluaskan dan mendalami skop dalam bidang seni sebagai salah satu budaya asli melayu. Kursus ini akan mendedahkan kepada pelajar teknik dan seni dalam mempertahankan diri yang asas dan menentang segala amalan tahyul dan khurafat. Kursus ini juga akan mengajar kepada pelajar untuk menjadi seorang yang lebih berkeyakinan tinggi dan mempunyai rasa bertanggungjawab terhadap diri keluarga dan bangsa.
120	HKB117	Silat Cekak Pusaka Hanafi 1	Kursus ini mendedahkan pelajar secara teori dan praktikal Silat Cekak Pusaka Hanafi. Teori ini merangkumi institusi perguruan, asal-usul, tokoh-tokoh, makna silat dan falsafah persilatan. Praktikal pula merangkumi latihan sistem matapelajaran buah-buah Silat Cekak Pusaka Hanafi secara berperingkat.
121	HKB227	Silat Cekak Pusaka Hanafi 2	Kursus ini akan mendedahkan kepada pelajar teori dan praktikal Silat Cekak Pusaka Hanafi. Teori ini merangkumi institusi perguruan, tokoh-tokoh, konsep kebatinan dalam silat dan falsafah persilatan. Praktikal pula merangkumi latihan sistem matapelajaran buah-buah Silat Cekak Pusaka Hanafi secara berperingkat.
122	HKB118	Silat Gayong Malaysia 1	Kursus ini memperkenalkan kepada para pelajar tentang seni mempertahankan diri iaitu Seni Silat Gayong Malaysia yang melatih para pelajar berkaitan disiplin diri yang kukuh, bijaksana dan berilmu. Perincian latihan termasuk jenis-jenis asas pergerakan, asas elakan dan asas lompatan yang boleh digunakan untuk membela diri.
123	HKB228	Silat Gayong Malaysia 2	Kursus ini memperkenalkan kepada para pelajar tentang seni mempertahankan diri iaitu Seni Silat Gayong Malaysia

			yang melatih para pelajar berkaitan disiplin diri yang kukuh, bijaksana dan berilmu. Perincian latihan termasuk jenis-jenis asas pergerakan, elakan, serangan dan lompatan yang boleh digunakan untuk membela diri.
124	HKB119	Muzik Tradisional Melayu 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas muzik dan lagu tradisional Melayu melalui pemahaman daripada aspek teori dan amali.
125	HKB229	Muzik Tradisional Melayu 2	Kursus ini bertujuan meningkatkan kemahiran pelajar dalam menguasai lagu dan permainan muzik tradisional Melayu dengan lebih mendalam. disamping itu pelajar juga didedahkan teknik-teknik pengolahan lagu dan muzik tradisional Melayu secara kreatif disamping mengekalkan keasliannya.
126	HKB140	Muzik Esembel 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas muzik ensemble orkestra melalui pemahaman daripada aspek teori dan amali mengikut alat-alat muzik pilihan pelajar.
127	HKB240	Muzik Esembel 2	Kursus ini memberi penekanan kepada pelajar muzik ensemble orkestra melalui pemahaman daripada aspek teori dan amali.
128	HKB141	Seni Boria 1	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek warisan Seni Boria Asas serta keunggulannya. Pelajar akan didedahkan dengan mempelajari sketsa, rangkap karangan, gerak lantai tari boria, keseragaman dan muzik boria tradisional negeri Pulau Pinang. Pada keseluruhannya warisan Seni Boria Asas bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
129	HKB241	Seni Boria 2	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek warisan Seni Boria Asas serta keunggulannya. Pelajar akan didedahkan dengan mempelajari sketsa, rangkap karangan, gerak lantai tari boria, keseragaman dan muzik boria tradisional negeri Pulau Pinang. Pada keseluruhannya warisan Seni Boria Asas bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
130	HKB142	Gendang Silat 1	Kursus ini memberi pemahaman tentang asas seni Muzik Gendang Silat (Pahang) dari aspek sejarah, peralatan, tradisi persembahan dan kategori acara yang diiringi dalam gendang silat. Di samping itu, pelajar dapat menguasai kemahiran asas dalam Muzik Gendang Silat, membaca nota angka, mengenal rentak lagu dan memahami simbol-simbol atau lambang yang digunakan dalam muzik gendang silat. Kursus ini juga dapat meningkatkan kefahaman tentang Muzik Gendang Silat bagi memberi perkhidmatan kepada komuniti.
131	HKB242	Gendang Silat 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang seni Muzik Gendang Silat (Pahang) dari aspek gubahan lagu, ciptaan lagu serta gabungan antara muzik gendang silat dan muzik moden. Kursus ini juga akan mendedahkan kepada pelajar mengenai teknik-teknik bunga lagu serta meningkatkan kefahaman tentang muzik gendang silat

			serta dapat menguasai kemahiran dalam muzik moden dan tradisional.
132	HKB143	Dondang Sayang 1	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah dondang sayang serta keunggulannya. Pelajar akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui alunan lagu dan muzik yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, kebaranian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat. Pada keseluruhannya dondang sayang bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
133	HKB243	Dondang Sayang 2	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah dondang sayang serta keunggulannya. Pelajar akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui alunan lagu dan muzik yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, kebaranian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat. Pada keseluruhannya dondang sayang bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
134	HKB144	Ghazal 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas muzik dan lagu ghazal melalui pemahaman daripada aspek teori dan amali.
135	HKB244	Ghazal 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar asas muzik dan lagu ghazal melalui pemahaman daripada aspek teori dan amali.
136	HKB145	Teater Bangsawan 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang satu seni budaya tradisional dengan garapan kemodenan Melayu berdasarkan falsafah memperluaskan dan memdalamkan skop dalam bidang seni sebagai menyemarakkan seni Kursus ini akan mendedahkan kepada pelajar teknik dan seni dalam drama/teater. Kursus ini juga akan mengajar kepada pelajar untuk menjadi seorang yang lebih berkeyakinan mempamerkan bakat kepada khalayak umum dan juga berkemampuan untuk mengendalikan pengurusan teater/drama dengan lebih baik lagi. Mereka juga perlu mengetahui kepentingan drama/teater sebagai salah satu alat untuk menyampaikan mesej kepada umum.
137	HKB245	Teater Bangsawan 2	Kursus ini memperkenalkan dan mendedahkan kepada pelajar berkenaan aspek-aspek dalam pengurusan produksi pementasan bangsawan. Perbincangan terhadap elemen-elemen penting dalam pengurusan produksi dan pementasan teater bangsawan yang akan disentuh seperti tugas & tanggungjawab setiap ahli produksi, penyediaan kertas kerja, pengurusan masa, ahli produksi, Bajet, prosedur mesyuarat produksi/artistic/teknikal, promosi, persidangan akhbar, pelaksanaan latihan, lokasi pementasan, prosedur persediaan teknikal serta perjalanan sesebuah pementasan teater. Secara kesimpulannya, kursus ini akan menfokuskan kepada proses pra- produksi, produksi dan pos- produksi.

			Kursus ini merupakan satu nilai tambah kepada pembangunan diri seorang berteraskan kepada etika dan estetika kerohanian yang dapat menjelaskan kedudukan ilmu pengurusan teater dalam industri kreatif sebagai pembangunan dan keperibadian individu yang dapat disalurkan kepada mana-mana bidang berkaitan.
138	HKB146	Kompang Formasi 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar bahagian dan pecahan kompang, mengetahui dan bermian kompang dengan betul.
139	HKB246	Kompang Formasi 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar cara paluan dan formasi kompang mengikut teknik dan rentak dengan betul.
140	HKB147	English Drama 1	This course introduces the students to the contemporary and Avant Garde cultural art that is relevant to the modern and multiracial society of Malaysia with the fundamental of broadening the philosophical knowledge in arts and culture as one of the facades of the Malay modern culture. The course exposes the students to experimental techniques and skills specifically in the field of drama and theatre. It also develops the students' confidence by allowing the students to showcase their talent as well as managing the event in which such performance is done. The importance of drama and theatre as a medium to convey messages to the masses is also emphasized and embedded in the learning experience
141	HKB247	English Drama 2	An extension to Drama in Inggeris 1, this course is designed to allow the practical skills obtained in the prerequisite course to be further applied in a managerial and production control contexts. Instead of learning the basics and fundamentals of acting and the artistic elements of production, the students go into in-depth learning of production elements like Directing, Stage Management, Lighting, Sound, Set, Costume, Makeup and Marketing & Promotion.
142	HKB148	Hadrah 1	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah Hadrah yang bertapak di Malaysia. Pelajar juga akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui gerak laku yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, keberanian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat Pada keseluruhannya senitari bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu.
143	HKB248	Hadrah 2	Kursus ini mendedahkan kepada pelajar dari aspek sejarah Seni Hadrah yang bertapak di Negeri Perak. Pelajar juga akan didedahkan dengan bentuk apresiasi dan ungkapan citarasa melalui gerak laku yang mencerminkan sikap, kemakmuran, keindahan alam, mengungkap sifat kepahlawanan, negarawan, keberanian dalam perjuangan, kemajuan, ketamadunan dan sikap sesebuah masyarakat Pada keseluruhannya senitari bercirikan nilai-nilai etika dan estetika Melayu yang tidak bercanggah dengan etika Islam sebagai teras budaya Melayu
144	HKB149	Ukiran Kayu 1	Kursus ini memberi pemahaman tentang asas ukiran kayu tradisional Melayu merangkumi aspek sejarah, peralatan,



			kemahiran seni ukiran, teknik bunga ukir dan mencipta karya ukiran. Hasilnya pelajar dapat menguasai kemahiran asas dalam seni ukiran secara teori dan praktikal seni ukiran, teknik dan motif bunga ukir dan mencipta
145	HKB249	Ukiran Kayu 2	Kursus ini memberi pemahaman lanjutan tentang ukiran kayu tradisional Melayu merangkumi aspek melukis, kemahiran seni ukiran, teknik bunga ukir dan mencipta karya ukiran. Hasilnya pelajar dapat menguasai kemahiran asas dalam seni ukiran secara teori dan praktikal seni ukiran, teknik dan motif bunga ukir dan mencipta karya ukiran bagi tujuan praktikal dan kreatif.
146	HKB150	Caklempong 1	Mempelajari, mengenal dan memahami asas muzik. Mempraktik dan mengaplikasikan pengetahuan dan pemahaman tersebut di dalam muzik tradisional Melayu iaitu Caklempong.
147	HKB250	Caklempong 2	Mempelajari permainan muzik tradisional Caklempong. Mengaplikasi dan mempraktikkan kemahiran bermain komponen asas caklempong ke dalam gabungan caklempong tradisional dan caklempong moden.
148	HKR111	Pengurusan Kekeluargaan Islam 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang Konsep Perkahwinan Dalam Islam yang menyentuh tentang cara pemilihan jodoh, pertunangan, amalan-amalan berkaitan dalam memulakan kehidupan berkeluarga. Di samping itu konsep perkahwinan dan adab budaya Melayu dalam perkahwinan juga dibincangkan agar ianya berlandaskan hukum syarak.
149	HKR221	Pengurusan Kekeluargaan Islam 2	Kursus ini membincangkan tentang kepentingan komunikasi dalam proses pemantapan pembinaan keluarga sakinah. Perbincangan juga melibatkan isu-isu perceraian, peruntukan undang-undang dan perbincangan mengenai isu-isu kontemporari yang sangat relevan untuk diketengahkan. Penekanan juga diberi dalam aspek tanggungjawab sosial.
150	HKR112	Pengurusan Minda Insan 1	Kursus Pengurusan Minda Insan ini membincangkan mengenai unsur kejadian manusia. Pelajar juga akan didedahkan mengenai konsep, fungsi dan peranan minda dalam melahirkan insan yang cemerlang. Pelajar akan diberi kemahiran membuat keputusan dan mengurus masalah sehingga dapat mengendalikan kehidupan harian dengan lebih sempurna.
151	HKR222	Pengurusan Minda Insan 2	Kursus Pengurusan Minda Insan tahap 2 ini membincangkan adab-adab Islam di dalam konteks berbeza pendapat dan adab-adab berhujjah dari perspektif Islam. Pelajar-pelajar juga akan didedahkan dengan landasan berfikir berasaskan kaedah fiqh, di samping perbincangan mengenai ancaman pemikiran dan kesannya. Di akhir kursus ini pelajar akan diperkukuhkan dengan mengenali tokoh-tokoh pemikir Islam ulung.
152	HKR113	Pengurusan Masjid 1	Kursus ini memberi peluang kepada pelajar memahami secara mendalam peranan dan fungsi masjid di samping

			memberi pendedahan kepada pelajar tentang peranan dan etika kerjaya pentadbir institusi tersebut. Penekanan juga diberikan dalam aspek kepentingan ibadat solat, pelajaran asas tajwid al-Quran dan menghafaz surah-surah lazim.
153	HKR223	Pengurusan Masjid 2	Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar tentang peranan dan etika kerjaya Imam dan Bilal. Pelajar juga dilatih untuk menyampaikan khutbah, azan, iqamah bacaan ayat lazim (ayat pendek) secara baik.
154	HKR114	Pengurusan Harta Islam 1	Kursus ini menjelaskan kepada pelajar tentang tatacara menguruskan harta amanah mengikut kaedah yang digariskan oleh Islam. Ia juga menjelaskan beberapa nilai murni yang perlu diikuti bagi menjamin pengurusan harta dapat dilaksanakan dengan berkesan untuk kebaikan umat islam.
155	HKR224	Pengurusan Harta Islam 2	Kursus ini adalah kesinambungan daripada kursus asas pengurusan harta Islam. Ia memperkenalkan kepada pelajar tentang tatacara menguruskan harta wakaf dan zakat. Kedua-dua harta amanah orang Islam ini banyak memberikan sumbangan dan impak yang besar kepada pembangunan ummah dari setiap aspek, sosial, ekonomi, politik dan perundangan.
156	HKR115	Pengajian Al Quran 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar kepentingan membaca al-Qur'an, mengetahui dan menyebut huruf dengan betul.
157	HKR225	Pengajian Al Quran 2	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar cara membaca Al-Quran mengikut hukum tajwid dengan betul.
158	HKR116	Pengkaedahan Tulisan Jawi 1	Kursus ini akan memberi pengetahuan asas dalam tulisan Jawi, mengenal huruf dan kelompok huruf. Kursus ini juga membincangkan kaedah dan aplikasi penulisan, penomboran dan jenis-jenis tulisan, padanan huruf tunggal Jawi, perlambangan bunyi vokal dan ejaan berasaskan suku kata.
159	HKR226	Pengkaedahan Tulisan Jawi 2	Kursus ini akan memberi pengetahuan asas dalam tulisan Jawi, mengenal huruf dan kelompok huruf. Kursus ini juga membincangkan kaedah dan aplikasi penulisan, penomboran dan jenis-jenis tulisan, padanan huruf tunggal Jawi, perlambangan bunyi vokal dan ejaan berasaskan suku kata.
160	HKR117	Seni Khat 1	Kursus ini menjelaskan pengetahuan asas seni khat dari sudut sejarah dan perkembangan, jenis atau gaya khat dan pengenalan kepada struktur serta anatomi khat Nasakh. Kursus ini juga menunjukkan kaedah dan teknik penulisan khat Nasakh yang betul.
161	HKR227	Seni Khat 2	Kursus ini menjelaskan pengetahuan asas seni khat Thuluth dari sudut sejarah dan perkembangan, jenis atau gaya serta pengenalan kepada struktur dan anatomi. Kursus ini juga menunjukkan kaedah dan teknik penulisan khat Thuluth yang betul.
162	HKR118	Asas Pembangunan Insan 1	Kursus ini menjelaskan kepada pelajar tentang konsep bersuci dan solat sama ada secara individu atau berjemaah menurut kaedah syarak. Pelajar juga boleh mengamalkan

			nilai dan akhlak Islam sebagai satu gaya hidup dalam diri dan bermasyarakat.
163	HKR119	Tahfiz – Al- Itahah	Kursus ini adalah untuk membantu pelajar mengulang hafazan Al-Quran dari Juzuk pertama sehingga Juzuk ke enam. Penekanan akan diberikan dari aspek hukum tajwid dan teknik hafazan. Pelajar akan dinilai dari segi kelancaraan bacaan syafawi (lisan) dan tahriri (bertulis).
164	HKR129	Tahfiz Al-Imkaniyah	Kursus ini adalah untuk membantu pelajar mengulang hafazan Al-Quran dari Juzuk tujuh sehingga Juzuk ke dua belas. Penekanan akan diberikan dari aspek hukum tajwid dan teknik hafazan. Pelajar akan dinilai dari segi kelancaraan bacaan syafawi (lisan) dan tahriri (bertulis).
165	HKR139	Tahfiz Al- Itmam	Kursus ini adalah untuk membantu pelajar mengulang hafazan Al-Quran dari Juzuk tiga belas sehingga Juzuk lapan belas. Penekanan akan diberikan dari aspek hukum tajwid dan teknik hafazan. Pelajar akan dinilai dari segi kelancaraan bacaan syafawi (lisan) dan tahriri (bertulis).
166	HKR149	Tahfiz Al - Itqan	Kursus ini adalah untuk membantu pelajar mengulang hafazan Al-Quran dari Juzuk 19 sehingga Juzuk 24. Penekanan akan diberikan dari aspek hukum tajwid dan teknik hafazan. Pelajar akan dinilai dari segi kelancaraan bacaan syafawi (lisan) dan tahriri (bertulis).
167	HKR159	Tahfiz Al – Isti’ab	Kursus ini adalah untuk membantu pelajar mengulang hafazan Al-Quran dari Juzuk 25 sehingga Juzuk ke 30. Penekanan akan diberikan dari aspek hukum tajwid dan teknik hafazan. Pelajar akan dinilai dari segi kelancaraan bacaan syafawi (lisan) dan tahriri (bertulis).
168	HPD111	Public Speaking 1	This is a course for students who wish to develop and deliver speeches and oral presentations confidently. As effective public speaking skills are essential in professional and social interactions, students will be guided from the preparatory stage to the final stage of delivery.
169	HPD221	Public Speaking 2	This course is aimed to polish students’ public speaking skills and apply the skills in oral presentation for formal and informal occasions. At the end of the course, students will be able to deliver their speech effectively. Students will be taught to anticipate and deal with peer critique.
170	HPD112	Pengucapan Awam 1	Kursus ini adalah bertujuan untuk membimbing pelajar agar mempunyai keyakinan diri dan berkeupayaan untuk mengasah potensi diri dengan menggunakan teknik-teknik dan kaedah pengucapan awam yang bersesuaian.. Tamat dari kursus ini pelajar mampu berucap di khalayak ramai dengan berkesan.
171	HPD222	Pengucapan Awam 2	Mata pelajaran ini adalah bertujuan untuk membentuk etika pengucap dan mengasah kemahiran melalui pengendalian majlis formal. Pengucap berupaya mengenalpasti bentuk ancaman dalam komunikasi.Tamat dari kursus ini, pelajar dapat mengendalikan majlis secara kreatif, berinovasi dan berintelek
172	HPD113	Debat Bahasa Malaysia 1	Kursus ini bertujuan untuk memberi pengenalan dan pemahaman tentang konsep-konsep perdebatan

			terbuka dan ala parlimen Bahasa Melayu. Pelajar akan mempelajari komponen asas perdebatan, peranan setiap perdebat dalam setiap kumpulan, membina dan membidas hujah serta membuat celahan semasa perdebatan berdasarkan isu-isu semasa yang diperdebatkan.
173	HPD223	Debat Bahasa Malaysia 2	Kursus ini bertujuan untuk meningkatkan kemahiran pelajar berfikir secara kritis dan kreatif untuk menyampaikan idea dalam mendepani setiap isu. Kemahiran pelajar berdebat juga dapat ditingkatkan dengan menggunakan teknik perdebatan yang betul dan berkesan. Pelajar juga dapat meningkatkan pengetahuan mereka tentang isu-isu semasa, isu yang mendasari suasana perdebatan serta penerapan ilmu falsafah dan sains politik serta beberapa cabang ilmu yang difikirkan relevan. Mengenalpasti dan mengaplikasi tatacara penghujahan dan perbincangan yang sesuai yang berkesan
174	HPD114	Debat Bahasa Inggeris 1	This course aims to introduce and familiarize students with the concepts of debating in English. Students will be taught the skills of taking a stance, delivery, refutation or rebuttals, and argumentation. Students will be trained to participate in classroom practice debates.
175	HPD224	Debat Bahasa Malaysia 2	This course aims to introduce and familiarize students with skills that will help with reinforcing concepts learnt from English Debating I (HPD114) course. These include skills of using evidence in substantiation, voice modulation for better presentation and brainstorming for arguments as well as keeping a good reference file.
176	HPD116	Debat Bahasa Arab 1	Kursus ini bertujuan untuk memberi pengenalan dan pemahaman tentang konsep-konsep perdebatan terbuka dan ala parlimen Bahasa Arab. Pelajar akan mempelajari komponen asas perdebatan, peranan setiap perdebat dalam setiap kumpulan, membina dan membidas hujah serta membuat celahan semasa perdebatan berdasarkan isu-isu semasa yang diperdebatkan.
177	HPD226	Debat Bahasa Arab 2	Kursus ini bertujuan untuk meningkatkan kemahiran pelajar berfikir secara kritis dan kreatif untuk menyampaikan idea dalam mendepani setiap isu. Kemahiran pelajar berdebat juga dapat ditingkatkan dengan menggunakan teknik perdebatan yang betul dan berkesan. Pelajar juga dapat meningkatkan pengetahuan mereka tentang isu-isu semasa, isu yang mendasari suasana perdebatan serta penerapan ilmu falsafah dan sains politik serta beberapa cabang ilmu yang difikirkan relevan. Mengenalpasti dan mengaplikasi tatacara penghujahan dan perbincangan yang sesuai yang berkesan.
178	HPD117	Intellectual Discourse 1	This is a course designed for students who wish to acquire the knowledge and skills necessary for interacting and engaging in intellectual discourse. The sequence will move from the more concrete and familiar to the more abstract.

			<p>The course focuses on both the theoretical and practical aspects of interpreting information using the conventions of academic discourse.</p> <p>The students will be given opportunities to practise the knowledge and skills for interpreting information through activities such as individual oral presentations, forum and panel discussions. Students will be guided to use language coherently, effectively and appropriately so as to be able to engage convincingly in interpreting information in both academic and professional settings</p>
179	HPD227	Intellectual Discourse 2	<p>This is a course designed for students who wish to acquire the knowledge and skills necessary for interacting and engaging in intellectual discourse. The sequence will move from the more concrete and familiar to the more abstract. The course focuses on both the theoretical and practical aspects of interpreting information using the conventions of academic discourse.</p> <p>The students will be given opportunities to practise the knowledge and skills for interpreting information through activities such as individual oral presentations, forum and panel discussions. Students will be guided to use language coherently, effectively and appropriately so as to be able to engage convincingly in interpreting information in both academic and professional settings.</p>
180	HPD118	Kembara Usahawan (KEMUSA) 1	<p>Kursus ini menjelaskan ciri-ciri seorang usahawan yang berjaya. Pelajar membuat temubual dengan usahawan bagi mengenalpasti ciri-ciri usahawan tersebut. Perbincangan tentang keusahawanan sebagai kerjaya pilihan, bentuk-bentuk perniagaan, dan kaedah mengenalpasti peluang perniagaan membuka minda pelajar tentang persekitaran keusahawanan. Perancangan program keusahawanan dan seterusnya menjalankan aktiviti perniagaan secara berkumpulan di kampus pula dapat memberi pengalaman berniaga kepada pelajar.</p>
181	HPD228	Kembara Usahawan (KEMUSA) 2	<p>Kursus ini memberi pendedahan praktikal kepada pelajar tentang rancangan penubuhan sebuah perniagaan. Pelajar mendapat pengalaman menyediakan rancangan perniagaan dan seterusnya merealisasikan rancangan perniagaan mereka. Tumpuan diberikan dalam aspek fungsian perniagaan iaitu pemasaran, pentadbiran, operasi dan kewangan. Rancangan perniagaan dijadikan panduan bagi menjalankan perniagaan. Tindakan pembetulan pada rancangan perniagaan dilakukan selepas aktiviti perniagaan dijalankan. Pelajar didedahkan tentang rancangan perniagaan dan realiti perniagaan.</p>
182	HPD119	Kaunseling Rakan Sebaya 1	<p>Kursus ini membolehkan pelajar mengaplikasi potensi diri sebagai pemimpin melalui kemahiran asas kaunseling, kemahiran asas komunikasi, dan pengetahuan mengenai perkembangan remaja. Di samping itu pelajar juga didedahkan kepada kemahiran lanjutan seperti teknik belajar, motivasi diri dan pengurusan masa untuk membolehkan pelajar membantu diri dan rakan-rakan sebaya. Dengan pelbagai kemahiran yang dipelajari juga</p>

			dapat membantu pelajar meningkatkan keyakinan diri, membina semangat dan motivasi diri serta dapat melatih diri untuk menjadi pemimpin yang berjaya.
183	HPD229	Kaunseling Rakan Sebaya 2	Kursus ini membolehkan pelajar menerangkan konsep kemahiran asas kaunseling (kaunseling kelompok). Di samping itu pelajar juga didedahkan kepada merancang serta menguruskan program berkonsepkan kaunseling seperti pengendalian mesyuarat, persiapan program dan pengendalian program. Dengan pelbagai kemahiran yang dipelajari juga dapat membantu pelajar meningkatkan keyakinan diri, membina semangat dan motivasi diri serta dapat melatih diri untuk menjadi pemimpin yang berjaya.
184	HKB120	Fotografi Digital 1	Kursus ini merupakan pengenalan kepada aspek-aspek teori dan amali tentang fotografi digital. Ini merangkumi segala aspek termasuk penggunaan pelbagai jenis peralatan fotografi seperti kamera, lensa serta berbagai cetakan digital. Kursus ini juga bertujuan memberi pendedahan kepada penggunaan peralatan fotografi digital serta teknik manipulasi dan restorasi imej supaya dapat disesuaikan dengan kehendak pasaran.
185	HKB220	Fotografi Digital 2	Kursus ini adalah lanjutan dari asas Kursus Pengimejan Fotografi Digital 1 yang menekankan kepada teknik amali fotografi digital dan manipulasi imej. Ini merangkumi segala aspek termasuk penggunaan pelbagai perisian dan alat ( <i>tools</i> ). Kursus ini juga adalah bertujuan memberi pendedahan kepada penggunaan peralatan digital dan teknik " <i>retouching</i> ", manipulasi dan restorasi imej supaya dapat disesuaikan dengan kehendak pasaran.
186	HPD132	Pemikiran Pemimpin Negara 1	Kursus ini memperkenalkan kepada pelajar tentang cara dan corak pemikiran pemimpin negara dalam proses membangunkan negara ini. Turut diuraikan ialah perkembangan agama, ekonomi dan dasar yang digunakan oleh pemimpin dalam menguruskan negara.
187	HPD232	Pemikiran Pemimpin Negara 2	Kursus ini memberi penekanan tentang pelaksanaan dasar-dasar yang dicetuskan oleh pemimpin negara dan isu-isu yang berkaitan dengannya. Ia juga menguraikan situasi semasa mengenai politik, ekonomi dan keselamatan negara serta kesannya terhadap pembinaan dan pembangunan negara.
188	HPD133	Khidmat Masyarakat 1	Kursus ini bertujuan memberi pendedahan kepada pelajar terhadap aspek asas perancangan dan pengurusan dalam penganjuran program khidmat masyarakat. Pelajar akan didedahkan secara teori dan praktikal di dalam aspek perancangan awal dan pelaksanaan program sehingga mampu untuk menganjurkan program khidmat kemasyarakatan.
189	HPD233	Khidmat Masyarakat 2	Kursus ini bertujuan memberi pengetahuan lanjutan kepada pelajar terhadap aspek penganjuran program khidmat masyarakat berskala besar. Pelajar akan dipertingkatkan ilmu kemasyarakatan secara teori dan praktikal di dalam pelaksanaan program sehingga mampu untuk

			menganjurkan program khidmat kemasyarakatan dengan baik.
190	HPD134	Kumpulan Kreatif & Inovatif (KIK) 1	Kursus ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas dalam permainan Kumpulan Inovasi dan Kreatif termasuk sejarah, ciri-ciri permainan, asas sains sukan, pemakanan dalam sukan, dan etika dalam permainan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya komunikasi dalam sukan, kesedaran pentingnya mematuhi peraturan permainan dan nilai/sifat sosial ketika bersukan dan pengalaman yang baik dalam kehidupan seharian.
191	HPD234	Kumpulan Kreatif & Inovatif (KIK) 2	Mata pelajaran ini bertujuan untuk melengkap dan menambahkan pengetahuan pelajar supaya dapat mempelajari dan memahami prinsip-prinsip asas seorang pengadil dan jurulatih dalam permainan Kumpulan Inovatif dan Kreatif Pelajar termasuk peranan, tanggungjawab dan etika dalam pengadilan. Aspek 'character building' dan 'academic excellent' diberi perhatian melalui situasi pembelajaran yang sesuai misalnya pendedahan mengenai peranan sebagai pentadbir dan pemimpin sukan, kemahiran psikologi, fisiologi dan juga persediaan fizikal dalam bidang sukan.
192	HPD135	Pengurusan Kewangan 1	Kursus ini membolehkan pelajar menjelaskan kemahiran menguruskan kewangan untuk mencapai matlamat kewangan mereka. Hal ini termasuk dengan menyediakan keperluan mempunyai perancangan kewangan yang bersistemetik, memahami produk dan perkhidmatan kewangan yang ditawarkan oleh institusi kewangan dan mempunyai persediaan dengan pelaburan dan juga perkara yang tidak diduga melalui insurans. Kursus ini juga dapat membantu mempersiapkan seseorang pelajar itu dengan pengetahuan asas keperluan kewangan untuk memulakan kerjaya seperti membeli kereta, memiliki rumah, berkahwin dan perancangan persaraan. Secara keseluruhannya, seseorang pelajar itu dapat dibekalkan dengan persediaan yang lengkap dan mengelakkan mereka daripada terjebak dengan masalah kewangan yang membebankan kelak
193	HPD235	Pengurusan Kewangan 2	Kursus ini membolehkan pelajar berkongsi serta menyebarkan maklumat dan pengetahuan yang diperolehi dengan menganjurkan dan mengendalikan ceramah, forum atau diskusi yang berkaitan dengan pengurusan kewangan berhemah. Pelajar berkolaborasi dengan mana-mana agensi yang berkaitan dengan pendidikan kewangan dan menganjurkan program untuk kegunaan orang awam. Pelajar juga boleh melakukan lawatan ke agensi-agensi yang berkaitan dengan pendidikan kewangan. Perkara ini amat berkesan untuk membolehkan pelajar merasai pengalaman dunia pendidikan kewangan dan berpeluang berkongsi kepada orang awam seperti pelajar-pelajar lain di dalam kampus selain dari mereka yang mengambil subjek

			pendidikan ini, pensyarah dan kakitangan awam universiti serta terbuka kepada orang awam untuk memperoleh manfaat dan ilmu pendidikan kewangan.
194	HPD136	Pendidikan Pencegahan Dadah 1	Kursus ini membincangkan pengetahuan asas Pendidikan Pencegahan Dadah dalam konsep HIDUP PENUH ERTI yang merangkumi aspek-aspek keselamatan, kesihatan, pergaulan dan perundangan khususnya pengetahuan pendidikan pencegahan dadah, jenis-jenis dadah, kesan/akibat pengambilan najis dadah kepada manusia, penguatkuasaan undang-undang, profil seorang penagih dan bekas penagih, proses pemulihan/rawatan dan pelaksanaan terhadap aktiviti pendidikan pencegahan dan penerangan . Kursus ini memberi pendedahan kepada pelajar berkaitan takrifan gejala sosial, persiapan diri, isu keselamatan dan kesihatan, serta pembangunan mental.
195	HPD236	Pendidikan Pencegahan Dadah 2	Kursus ini dijalankan dengan pendekatan pembelajaran servis yang mana pelajar perlu mempraktikkan pengetahuan pendidikan pencegahan dadah dengan menjalankan projek pembangunan komuniti dalam skop yang bersesuaian. Disamping itu, pelajar perlu mempamerkan kemahiran boleh berkomunikasi dengan baik dan pengucapan awam semasa kerja secara berpasukan dalam melaksanakan sesuatu projek sukarelawan dan khidmat komuniti. Pelajar dijangka dapat memperolehi pengamalan secara praktikal berkaitan aktiviti tersebut dengan memberi maklum balas kepada isu komuniti setempat. Pelajar juga boleh memberi maklumat kepada masyarakat di luar tentang bahaya najis dadah melalui edaran flyers, ceramah dan sebagainya dengan mengadakan projek khidmat komuniti bersama agensi-agensi kerajaan yang berkaitan.
196	HPD137	Sukarelawan Inovasi (STEM) 1	Objektif kursus adalah memberi pengetahuan asas kepada mahasiswa untuk merancang projek sukarelawan ke komuniti sekolah melalui bimbingan pembangunan projek inovasi STEM. Kursus ini memperkenalkan asas mikrokontroler yang diperlukan dalam aktiviti sukarelawan bidang sains dan teknologi yang menjurus kepada pembentukan minda inovasi komuniti. Perkakasan yang digunakan adalah "open source" (sumber terbuka) bagi membolehkan ramai komuniti sekolah terlibat. Kursus ini juga merangkumi asas perancangan projek yang diperlukan dalam membimbing komuniti sekolah membentuk demo projek inovasi asas
197	HPD237	Sukarelawan Inovasi (STEM) 2	Objektif kursus ini adalah untuk memberi pengetahuan dan pengalaman asas kepada mahasiswa dalam menjadi sukarelawan STEM melalui pembentukan projek inovasi ke komuniti sekolah. Projek berasaskan mikrokontroler "open source" yang melibatkan input dari sensor dan menghasilkan output yang boleh dilihat perlu dibangunkan. Kursus ini juga memerlukan pelajar menjadi sukarelawan untuk program/bengkel/latihan/acara inovasi yang melibatkan mikrokontroler. Ini termasuk menyediakan kertas kerja serta pengendalian secara amali.
198	HPD138	Raja Berpelembagaan 1	Kursus ini menerapkan pengetahuan dan kefahaman terhadap tiga aspek utama sistem beraja di Malaysia:-



			<p>i) Makna kepimpinan sebuah negara berasaskan sistem beraja,</p> <p>ii) Menghayati makna kedaulatan sebuah negara dalam hubungan dengan negara-negara lain dengan menelusuri sejarah kepimpinan raja di dalam pemerintahan negara , dan</p> <p>iii) Meningkatkan kefahaman mendalam tentang sistem beraja melalui kajian perbandingan antara negara-negara pengamal sistem beraja di seluruh dunia dan dengan bukan beraja. Melalui kefahaman meluas itu para pelajar akan dapat menghayati kepentingan sistem beraja sebagai landasan membina kementapan pemerintahan negara dan sebagai prasyarat mencapai kemajuan oleh seluruh warganegara.</p>
199	HPD238	Raja Berpelembagaan 2	<p>Kursus ini dijalankan dengan pendekatan pembelajaran servis yang mana pelajar perlu mempraktikkan pengetahuan pendidikan Institusi Raja-Raja dengan menjalankan projek pembangunan komuniti dalam skop yang bersesuaian. Disamping itu, pelajar perlu mempamerkan kemahiran boleh berkomunikasi dengan baik dan pengucapan awam semasa kerja secara berpasukan dalam melaksanakan sesuatu projek sukarelawan dan khidmat komuniti. Pelajar dijangka dapat memperolehi pengamalan secara praktikal berkaitan aktiviti tersebut dengan memberi maklum balas kepada isu komuniti setempat. Pelajar juga boleh memberi maklumat kepada masyarakat di luar tentang Institusi Raja-Raja melalui edaran flyers, ceramah dan sebagainya dengan mengadakan projek khidmat komuniti bersama agensi-agensi yang berkaitan.</p>
200	HPD139	Minds 1	<p>Kursus ini memberi pengetahuan asas MinDS kepada pelajar dan membina matlamat yang cemerlang dalam pembelajaran dengan menggunakan teknik MinDS.</p>
201	HPD239	Minds 2	<p>Kursus ini memerlukan pelajar untuk membuat perancangan pelaksanaan penglibatan program untuk kumpulan komuniti tertentu. Pelajar perlu menerapkan komponen-komponen MinDS sebagai pengisian utama program tersebut.</p>
202	HPD140	Kemahiran Asas Fasilitator 1	<p>Kursus ini memberi pengetahuan dan kemahiran fasilitator dalam pengendalian latihan. Kursus ini menerangkan secara langkah demi langkah untuk menjadi fasilitator yang berkesan semasa mengendalikan latihan.</p>
203	HPD240	Kemahiran Asas Fasilitator 2	<p>Kursus ini memberi pengetahuan dan kemahiran fasilitator dalam pengendalian latihan. Kursus ini menerangkan secara langkah demi langkah untuk merancang dan melaksanakan latihan yang melibatkan penggunaan fasilitator.</p>

**Disediakan oleh:**

*Nor Aisiah binti A Wahab*

Pn. Nor Aisiah binti A Wahab  
Pembantu Tadbir  
Pusat Kokurikulum

**Disahkan dan disemak oleh:**

*Muhammad Syuhairi Zakaria*

En. Muhammad Syuhairi Zakaria  
Pegawai Kokurikulum Kanan  
Pusat Kokurikulum